
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №25

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 20.10.2020г. от 10:00 часа

Днес, 20.10.2020г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието, като го 
подложи на гласуване.

Общо гласували:
в т.ч.: 13

За 13
Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 13 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-8531/15.10.2020
относно: Актуализация на бюджета на Столична община за 2020г. с вносител: Дончо 
Барбалов - зам.-кмет на Столична община

Г-жа М. Симеонова, директор на дирекция “Финанси”, информира комисията, че 
докладът за актуализация на бюджета на Столична община за 2020г. се базира на 
детайлен анализ на финансовата ситуацията, местните приходи към месец април и месец 
август, както и на данъчните и неданъчните приходи. Докладът предлага намалението на 
следните данъчни приходи : данък недвижими имоти се намалява с 800 000 (осемстотин 
хиляди) лв.; туристическият данък е 400 000 (четиристотин хиляди) лв. и патентният 
данъкс 500 000 (петстотин хиляди) лв.. Предвид кризисните мерки за подкрепа на 
бизнеса, неданъчните приходи се намаляват както следва: нетните приходи от продажба 
на услуги с 1 800 000 (милион и осемстотин хиляди) лв.; наемите на имущество със 600 
000 (шестотин хиляди) лв.; приходите от наеми на земя е 200 000 (двеста хиляди) лв.; 



приходите от такси за ползване на детски градини с 1 500 000 (милион и петстотин 
хиляди) лв.; приходите от такси за детски ясли с 500 000 (петстотин хиляди) лв.; таксите 
от технически услуги с 1 800 000 (милион и осемстотин хиляди) лв.; глобите с 300 000 
(триста хиляди) лв.; наказателните лихви с 800 000 (осемстотин хиляди) лв.; сумата 
разплатима за ДДС се намалява с 3 100 000 (три милиона и сто хиляди) лв.; постъпления 
от продажба на сгради с 3 500 000 (три милиона и петстотин хиляди) лв.; постъпленията 
от продажба на нематериални активи с 500 000 (петстотин хиляди) лв. и продажбата на 
земя със 7 600 000 (седем милиона и шестотин хиляди) лв. Предложеното намаление 
представлява общата сума от 17 700 000 (седемнайсет милиона и седемстотин хиляди) 
лв.

т.2 на доклада разглежда измененията в разходната част в капиталовата програма. 
Предложените изменения са със замяна на източника на финансиране като не отпадат 
обекти. Общите намаления в разходната част са съответно равни на 17 700 000 
(седемнайсет милиона и седемстотин хиляди) лв. В т.З на доклада са представени 
детските градини, които ще се реализират до края на годината с държавни източници.

Доц. д-р Т. Чобанов представи следното допълнение формулирано от г-н Д. Барбалов, 
зам.-кмет на Столична община, в т. III касаеща утвърждаване на нови обекти в 
капиталовата програма за 2020г. с оглед на цялостната инвестиционна програма за 
изграждане на нови детски заведения като се допълнят два обекта :
т. 1 Изграждане на детска градина за две групи, квартал “Сеславци”, район 
“Кремиковци” с годишна задача за 2020г. в размер на 590 713 лв. (петстотин и деведесет 
хиляди седемстотин и тринайсет). Същият има одобрена проектна документация, 
издадено разрешение за строеж и приключила процедура за избор на изпълнител.
т. 2 Изграждане на детска градина за шест групи, (...) квартал 32, квартал “Горна Баня”, 
район “Овча Купел”, с годишна задача за 2020г. в размер на 1 200 000 лв. (милион и 
двеста хиляди). Обектът има проектна готовност и е в процедура по избор на 
изпълнител.
Обектите ще се финансират със средства допълнително отпуснати на Столична община 
с ПМС №117 от 05.06.2020г. от и ПМС №181 от 31.07.2020г. от държавния бюджет.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение заедно с 
допълненията, внесени с писмо с вх. № СОА20-ВК66-8531/2/20.10.2020.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 8

Против 3

Въздържали се 1

М. Едрева - за
Б. Бориславов - за
Д. Антов - за
А. Кръстева - против
Д. Койчев - за
В. Калановски - за



Г. Стефанова - въздържал се
Д. Вучев - за
Д. Стаматов - за
И. Виделов - против
К. Паргов - против
М. Паргов -
С. Колев - за

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-8532/15.Ю.2020 относно: Промяна на бюджета на Столична 
община за - 1П-то тримесечие на 2020г. с вносител: Дончо Барбалов - зам.-кмет на 
Столична община

Г-жа М. Симеонова, директор на дирекция “Финанси” индикира пред комисията, че 
настоящият доклад е напълно рутинен относно бюджетните промени в третото 
тримесечие в общинския бюджет като касае застрахователните обещетения, 
педагогически услуги, приходи от културни инситути и приходи от имущество.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 7
Против няма

Въздържали се 5

М. Едрева - за
Б. Бориславов - за
Д. Антов - за
А. Кръстева - въздържал се
Д. Койчев - за
В. Калановски - въздържал се
Г. Стефанова - въздържал се
Д. Вучев - за
Д. Стаматов - за
И. Виделов - въздържал се
К. Паргов - въздържал се
М. Паргов -
С. Колев - за

По т. 3 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-8456/13.10.2020 относно: Приемане на План за действие по 
изпълнението на Стратегията за дигитална трансформация на София с вносители: 
Николай Стойнев, Христиан Петров- общински съветници и Генчо Керезов — 
зам.-кмет на Столична община



Г-н Г. Керезов, зам.-кмет на Столична община, заяви, че настоящият доклад 
представлява предложение на пътна карта за реализация на Стратегията за дигитална 
трансформация на София /СДТС/ приета през юни месец 2020г. Предложената пътна 
карта е координирана с всички заинтересовани страни както и с новосформирания 
Дигитален борд на София. Предложението включва редица проекти, които отговарят на 
оперативните цели на СДТС - “Пясъчник”, “Дейталейк” и др,- по редица теми - иновация, 
образование, данни, компетентност на предприемачите.

Г-н В. Калановски изказа подкрепата на политическата група на ДБ в Столичния 
общински съвет за обсъждания доклад, като зададе въпрос дали всички срокове посочени 
в пътната карта са правилно преценени.

Г-н Г. Керезов информира комисията, че сроковете залегнали в пътната карта са 
амбициозни като е посочен ориентировъчен срок за начало на всеки един проект, който 
до голяма степен зависи от партньорствата и всички заинтеросвани страни.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

По т. 4 от дневния ред:

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Доклад вх. № СОА20-ВК66-5802/2/14.10.2020 относно: изменение на Решение № 351 по 
Протокол № 18, т. 33 от дневния ред, по доклад № СОА20-ВК66-5802/16.07.2020 г. с 
вносители: Малина Едрева и Георги Георгиев- общински съветници.

Г-жа М. Едрева докладва пред комисията, че настоящият доклад предлага изменение в 
програмата “Кризата като възможност” като пълната сума от 500 000 (петстотин хиляди) 
лв. да бъде осигурена като 100 000 (сто хиляди) лв. са от финансовите средства на 
Столичен общински съвет, а останалите средства биват осигурени от сборния бюджет на 
Столична община.

Г-н В. Калановски отправи питане относно крайния срок за подаване на документи за 
кандидастване по програмата. Също така г-н В. Калановски попита дали е възможно в 
допустимите разходи на програмата да бъдат включени и разходите по уреждане на 
авторски права.

Г-жа М. Едрева уточни, че ако докладът биде приет, крайният срок за подаване на 
документи по програмата ше е 16 ноември 2020г. като преди това на 29 и 30 окт. 2020г. 
ще бъдат организирани информационни дни. Настоящият доклад се отнася към 
осигуряването на средствата, а не визира насоките за кандидастване.



Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12
Против няма

Въздържали се няма

По т. 5 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-5495/08.07.2020 относно: Създаване на временна комисия 
за обследване на недвижими паметници на културата на територията на Столична 
община и създаване на онлайн регистър чрез надграждане на съществуващите регистри 
и по-специално Регистър на паметниците в София (\ууАУ.ге§181ег8ойа.Ь§) с вносители: 
Веселин Калановски, Михаил Паргов - общински съветници

Г-н В. Калановски информира комисията, че с оглед на отправените предложения на 
миналото заседание на комисията, е представен нов проект за решение.

Доц. д-р Чобанов представи пред комисията становището на Дирекция “Правна 
координация” на Столична община спрямо новия проект за решение, в което се посочва, 
че предлаганото решение не почива на изтъкнати правни основания (чл. 17, ал. 1 и ал. 2 
от Закона за културното наследство /ЗКН/) както и че в проекта за решение неправилно 
се сочи, че комисията по чл. 73 от ЗКН е постоянна. Напротив, такава комисия се 
назначава за всеки конкретен случай. Следва да се има предвид, че налице е Наредба №3 
от 10.07.2019г. за реда на идентифициране, деклариране, предоставяне на статут и 
определяне на катергория за недвижими културни ценности, за достъпа и подлежащите 
на вписване обстоятелства в Националния публичен регистър на недвижими културни 
ценности. С оглед на гореизложеното, доц. д-р Чобанов предложи следната промяна в 
обсъждания проект за решение:

1. Възлага на кметовете на райони в едномесечен срок да обследват състоянието на 
сградите със статут на културна ценност в техните райони

2. Информацията за сгради в аварийно или силно влошено състояние, считани по 
ЗКН за наследство в риск, да бъде изпратена на главния архитект на Столична 
община с цел подготовка и свикване на комисията по чл. 73 от ЗКН за всички 
случаи, по които все още не е образувано административно производство.

Г-жа М. Едрева изказа мнение, че срокът за обследване от районните кметове на 
местно ниво трябва да е тримесечен..

Г-н В. Калановски предложи отлагане на разглеждането на доклад, за да могат 
вносителите да се запознаят със становището на Дирекция “Правна координация” както 
и да разгледат детайлно предложението на доц. д-р Чобанов.



Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията отлага разглеждането на доклада.

Общо гласували: 
в т.ч.: 13

За 13
Против няма

Въздържали се няма

По т. 6 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-1457/11/28.09.2020 относно: Обявяване на конкурс за 
отдаване под наем на части от имоти-публична общинска собственост, находящи се на 
територията на р-н "Подуяне" за извършване на търговска дейност с вносител Ева 
Митова - кмет на район "Подуяне"

Г-жа Ева Митова, кмет на Район Подуяне, информира комисията, че предложената 
процедура за конкурс визира два обекта разположение в училища като единият е 
книжарница, а другитят стоматологичен кабинет. Предвид предоставената цялостна 
документация, г-жа Митова предложи комисията да подкрепи доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13
Против няма

Въздържали се няма

По т. 7 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-10650/20.08.2020 относно: Именуване на безименна улица 
в м. „село Мало Бучино“, район „Овча купел“ с името „Връх Кула“ с вносител Анг^л 
Стефанов - кмет на район „Овча купел“

Г-н Ангел Стефанов, кмет на Район Овча Купел, информира комисията, че 
предложеното име “Връх Кула” визира едноименния връх в Люлин планина виден от 
улицата, чието именуване е предмет на конкретния доклад.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12



Против няма

Въздържали се няма

По т. 8 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-11291/2/05.10.2020 относно: Именуване на безименна улица 
в м. „Кръстова вада“ район „Триадица“ с името „Емилиян Станев“ с вносител Димитър 
Божилов - кмет на район "Триадица"

Г-н Димитър Божилов, кмет на Район Триадица, информира комисията, че 
безименната улица предмет на разглеждания доклад е естествено продължение на 
съществуващата ул. “Емилиян Станев” и с оглед на градоустройствени и адресни 
процедури предлага съответното й идентично именуване.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12
Против няма

Въздържали се няма

По т. 9 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-13193/13.10.2020 относно : Именуване на безименна улица, 
находяща се в ж.к. "Младост 3" на името на „Генерал-лейтенант Люцкан Люцканов“ с 
вносител арх. Стефан Стефанов - кмет на район "Младост"

Г-н Николай Енчев, гл. експерт в отдел “Култура” в район “Младост” информира 
комисията, че разглежданият доклад за именуване на безименна улица се основава на 
предложение на инициативен комитет с председател ген. Запрян Стойков, председател 
на Съюза на офицерите и лейтенантите от резерва.

Г-н В. Калановски информира комисията, че част от работната група по именуване се е 
въздържала от крайно мнение с оглед на скорошната кончина на ген. лейтенант Л. 
Люцканов както и поради противоречия в житейския път на лицето.

Г-жа М. Едрева посочи, че един от основните мотиви за тази инициатива е фактът, че 
ген.-лейтенант Л. Люцканов е бил зам.-кмет на район “Младост” по времето на 
управлението на П. Дюлгеров.

Г-н Ив. Виделов уточни, че той е подкрепил предложението за именуване в работната 
група като посочи, че при миналото разглеждане, докладът е бил отхвърлен поради 
скорошната кончина на генерала.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:



1. Комисията не подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 4

Против няма

Въздържали се 8

Докладът не се приема
4 за, 8 въздържали се
М. Едрева - въздържал се
Б. Бориславов - въздържал се
Д. Антов - да
А. Кръстева - за
Койчев - въздъдржал се
Калановски - въздържал се
Г Стефанова - възъдрал се
Д. Вучев - въздържал се
Д. Стаматов - въздържал се
И Виделов - за
К Паргов - за
М. Паргов -
С. Колев - въздържал се

По т. 10 от дневния ред:

Доклад вх. № СОА20-У321-1329/1/14.10.2020 относно: Поставяне на мемориална 
скулптурна композиция в памет на проф. Богдан Богданов - основател на Нов български 
университет с вносител Малина Едрева - общ. съветник

Г-жа М. Едрева информира комисията, че инициатива за поставяне на паметен знак на 
проф. Богдан Богданов, основател на един от водещите български университети, е на 
настоятелството на Нов Български Университет.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма



т. Разни

Г-н В. Калановски - молба за съдействие топонимът “Орлов мост”, да бъде произасян 
с ударение на първата сричка, а не на втората както е в момента на обявленията в 
рамките на 3-та Метролиния.

Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.

Изготвил:

Председател на ПК по образование.

култура, наука и културно многообразие: Малина Едрева

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие: Борислав Бориславов

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие: ДимйтърМнтов


